
Van: Inspreker
Verzonden: donderdag 29 september 2022 20:02
Aan: Griffie <Griffie@heerenveen.nl>
Onderwerp: Commissievergadering 29-09-2022, Spreektijd: Natuur inclusieve landbouw 

Geachte commissie,

Dank voor de stukken en de uitnodiging om 29 september te spreken. 
Graag maak ik daarvan gebruik.

Het onderwerp waarover ik graag met de raad in gesprek wil gaan is de wijze waarop de gemeente 
met name het onderdeel “natuurinclusieve landbouw” in het plan heeft verankerd. 
Tot op is hierover dusdanig veel onduidelijkheid, waardoor mijns inziens een oprecht gesprek 
hierover met de raad niet mogelijk is. Dit levert de volgende vragen op:

• wat zijn de eisen van de nu gekozen tender-procedure?
• Hoe wordt het natuurinclusief beheren van de pachtgronden verankert in de tender 

procedure.
• Is dat iets dat wij bestaande pachters zelf kunnen? Het is namelijk iets nieuws en we 

vragen ons sterk af hoeveel tijdsinvestering deze “bieding” kost en hoe zich dit verhoud 
met:

o onze eigen expertise (boeren) en of we hulp krijgen dan wel moeten inhuren om 
tot een bieding te komen (wat moet allemaal ingeleverd worden?)

o hoe dit tijdspad zich verhoud tot de nieuwe pachtcontract wat 1 januari 2023 moet 
ingaan

o hoe de omschrijving mbt bemesting en gebruik van pesticiden (nu wel beperkt 
mogelijk zich verhoud tot de eerder uitgesproken natuur inclusiviteit 

o de weging van certificering tussen ecologisch en andere (bijvoorbeeld 
supermarktgerelateerde) certificaten 

o de bandbreedte van de pachtprijs in relatie tot mogelijke 
bedrijfsvoering/verdienmodel (en het verschil hiertussen irt. certificaten)

o benodigde voorinvesteringen in ondergrond en beplanting voor natuurinclusiviteit 
irt de pachttermijn van zes jaar (wordt alles daarna weer gekapt/teniet gedaan?)

o etc 

Mogelijk heeft u en de raad deze informatie wel en kan u ook dusdanig over deze aanpak en 
aanvliegroute beslissen. 

Ik, als locale biologische boer in het gebied echter, heb echter geen enkele weet hierover. Dat 
terwijl wij telkens hebben meegepraat en we steeds te horen heb gekregen dat zittende pachters 
(passend in het profiel) op KNO de ruimte en mogelijkheden zouden krijgen om in het gebied 
natuurinclusief te boeren. Het stemt mij zeer verontrust dat de vele ambtelijke wisselingen, de nu 
gekozen wordt voor een tender.

Met vriendelijke groet,

Inspreker, natuur inclusieve landbouw


